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Protokoll fört vid möte med 

arbetsmarknadsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

 

§1. Mötet öppnades av vice ordförande Louise Lindström 

§2. Dagordningen fastställdes 

§3. Val av sekreterare 

Marie Heinefors valdes till sekreterare. 

§4. Val av justerare  

Till justerare valdes Susanne Grandby Klövfors. 

§5. Föregående möte och föregående mötesprotokoll 

Inga synpunkter lämnades på föregående mötesprotokoll. 

Protokollet lades till handlingarna. 

§6. Ärenden inför arbetsmarknadsnämndens sammanträde 

Yttrande över remiss om betänkandet ett öppnare och enklare 

system för tillträde till högskoleutbildning på grundnivå (SOU 

2017:20) 

AMN 2017-0080-01.06 

 

Rådet har tagit del av ärendet och ser positivt på tanken att fler skall 

ges möjlighet att bedriva fortsatta studier. Rådet vill dock lyfta fram 

även ansökningsfasen. När en elev/student skall söka till en 

utbildning, kan det behövas stöd. Det är angeläget att det inte bara 

skall vara formellt enklare att komma in på en utbildning, det ska 

även finnas praktiska förutsättningar. Ansökan måste vara 

tillgänglig för alla oavsett funktionsförmåga. 

 

Vidare är det viktigt att de nya behörighetsreglerna utformas så att 

den som antas till en utbildning även har möjligheter att fullgöra 

studierna. Tröskeln för antagning får inte sättas för högt, men inte 

heller för lågt.  

 

I Stockholm lämnas ingen ung utanför – Stockholms stads program 

för arbetet med unga utanför studier eller arbete 

AMN 2016-0345-01.05 

 

Arbetsmarknadsnämndens råd har tagit del av ärendet. Rådet anser 

att utredningen lyfter fram många angelägna frågor och förslag. 

Bland annat påvisas det faktum att personer med olika 

funktionsnedsättningar i högre grad än andra står utanför arbete och 

studier. Vad gäller arbetsmarknadsdeltagande skiljer det sig dock en 

hel del mellan olika typer av funktionsnedsättningar. Inom vissa 

grupper är arbetslösheten betydligt högre än andra. Särskilt svårt 

tycks de vara för den som lider av allvarlig psykisk ohälsa.  

 



 Protokoll 

FHR 2017-05-10 

Sida 3 (5) 

 

 

 

 

Protokoll fört vid möte med 

arbetsmarknadsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

 

Det kan finnas skäl att inte sätta en fast åldersgräns. Även om man i 

statistiken använder spannet 16-29 år, bör man i enskilda fall kunna 

tillämpa en flexibilitet vad gäller särskilda insatser.  

 

Rådet vill slutligen betona att det finns personer med 

funktionsnedsättningar i alla faser av livet som saknar arbete, 

studier eller annan verksamhet. Många riskerar ett mer eller mindre 

livslångt utanförskap. Det är viktigt att staden uppmärksammar de 

personer som står utanför samtliga försörjningssystem, dvs varken 

arbetar eller studerar, har a-kassa, sjukersättning eller uppbär 

försörjningsstöd.  

 

Tertialrapport 1 2017 

AMN 2016-0316-01.02 

 

Rådet har tagit del av ärendet som innehåller mycket intressant 

information. Rådet ställer sig dock frågande till systemet med 

särskilda markeringar för uppnådda, delvis uppnådda respektive 

icke uppnådda resultat.  

 

I dokumentet finns i stort sett bara gröna markeringar, dvs att 

uppsatt mål helt har nåtts. Detta kan ge en missvisande bild av 

verkligheten, kopplat till de olika rubrikerna. Visserligen uppfylls 

aktuella konkreta målsättningar, men samtidigt kan det tolkas som 

att staden helt uppnått angelägna övergripande mål. Exempelvis kan 

man på sid 27 läsa ”Kvinnor och män 16-29 år studerar eller 

arbetar” och därefter markeringen att målet uppfyllts helt. Detta går 

stick i stäv med nämndens eget ärende om unga utanför arbete eller 

studier. På sidan 58 framstår det som att målet ”Stockholm är en 

tillgänglig stad för alla” uppnåtts helt. Vi vet att verkligheten ser 

annorlunda ut. 

 

Stockholms stad bör överväga att ändra modellen för 

rapporteringen. Antingen bör systemet med markering av 

måluppfyllelse avvecklas, eller också måste målen sättas så att de 

inte är för enkla att uppfylla. Om Stockholm skall bli ledande inom 

olika angelägna områden som tillgänglighet och delaktighet för alla, 

krävs målsättningar som avspeglar de faktiska behoven och 

förhållandena.  

 



 Protokoll 

FHR 2017-05-10 

Sida 4 (5) 

 

 

 

 

Protokoll fört vid möte med 

arbetsmarknadsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

 

Anmälan av dels yttranden i nämndens överklagande till Högsta 

förvaltningsdomstolen i samband med upphandling av 

vuxenutbildning och sfi, dels av ordförandens beslut att återkalla 

begäran om inhibition 

AMN 2017-088-02.04.02 

 

Rådet har tagit del av ärendet och lägger det till handlingarna utan 

några synpunkter. 

§7 Lokalernas tillgänglighet 

A. På förekommen anledning ändras rubriken i fortsättningen 

till att handla om ”lokalerna och handlingarnas 

tillgänglighet” i fortsättningen. 

 

B. Konferensrummet Fårö fungerar inte bra för Louise 

Lindströms öron och hennes hjälpmedel. Fråga om rådet ska 

byta lokal diskuteras vid nästa möte. 

§8. Övriga frågor 

A. Möte med arbetsmarknadsnämndens presidium den 5 juni 

kl. 16:00-16:40 

Rådet föreslår att mötet med presidiet blir till hälften frågor 

och till hälften en dialog. Frågor som rådet önskar ta upp 

med presidiet kommer att meddelas förvaltningen snarast. 

 

B. Stockholms stads kommunikationsprogram 

Inom andra funktionshinderråd kommer stadens 

kommunikationsprogram att hanteras i juni. Andra 

förvaltningar har ändrat sina rutiner och skickar numera ut 

ärenden till funktionshinderrådet samtidigt som ärendet har 

kommet förvaltningen och politiken till handa. Rådet önskar 

få bidra med sina kunskapar i detta ärende, antingen genom 

ett separat ärende eller genom ett separat tjänsteutlåtande. 

 

Förvaltningens svar: Processen gällande 

kommunikationsprogrammet har tyvärr gått för långt i 

förvaltningen för att rådet ska ha möjlighet att lämna 

synpunkter till tjänsteutlåtandet, men programmet kommer 

upp vid rådets möte i juni. Förvaltningen kommer dock att, 

utifrån rådets önskemål, att se över rutinerna vad gäller 

möjlighet för rådet att lämna synpunkter i ett tidigare skede. 
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Protokoll fört vid möte med 

arbetsmarknadsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

 

C. Kommissionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning 

Louise Lindström informerar om att Norrmalm 

stadsdelsförvaltning brukar hänvisa till material från DHR 

och deras material, bl.a. kommissionen om rättigheter för 

personer med funktionsnedsättning. 

 

D. Sedelutbytet den 30 juni 

Den 30 juni byts sedlar och mynt ut. Inom handeln finns det 

personer med funktionsnedsättningar och det har inte 

uppmärksammat att dessa personer berörs utifrån ett 

arbetsmarknadsperspektiv. Annonser om mynt- och 

sedelutbytet är oläsliga för personer med vissa 

funktionsnedsättningar. 

 

E. Studiebesök 

Inför sammanträdet i juni kommer en sammanställning av 

önskemål om studiebesök som framförts av rådet att tas 

fram. Vid sammanträdet får rådet lämna besked vilket/vilka 

studiebesök som ska prioriteras under hösten.  

§9. Nästa möte 

Nästa möte äger rum onsdagen den 7 juni 2017, (kl. 14.00 för 

förmöte, rådets sammanträde kl. 15.00). 

§10. Mötet avslutades 

 

 


